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Vastine Vantaan kaupunginhallitukselle MTV:n esittämiin väitteisiin

MTV on uutisoinut näyttävästi minuun henkilönä kohdistamia väitteitä ja olen luvannut selvittää omalta 
osaltani, mistä asiassa on kyse. MTV on sittemmin pyytänyt anteeksi käyttämiään ilmaisuja. Alla 
vastaukset esitettyihin väitteisiin:

- Vantaan Energia Oy:n hallituksen puheenjohtaja: Vaalien jälkeen Vantaan Kokoomus tiedusteli 
kaikilta jäseniltään heidän halukkuudestaan eri luottamuspaikoille, joita Kokoomukselle tulee. 
Siinä yhteydessä saamani tiedon mukaan Tommi Valtonen on ilmoittanut olevansa kiinnostunut 
Vantaan Energian hallituksen puheenjohtajan paikasta. Toiveet käsitteli valtuustoryhmän ja 
kunnallisjärjestöjen puheenjohtajistosta koostunut toimikunta, joka teki kaikista valinnoista myös 
esityksen. En ollut valtuustoryhmän enkä kunnallisjärjestön puheenjohtajiston jäsen enkä siten 
osallistunut valmistelutoimikunnan työhön. Toimikunnan esitys käsiteltiin ensin Vantaan 
Kokoomuksen kunnallisjärjestön hallituksessa ja sen jälkeen valtuustoryhmässä, jonka jäsen minä 
olen. Saamani tiedon mukaan Vantaan Kokoomuksen kunnallisjärjestön hallituksen päätös tältä 
osin oli yksimielinen. Vantaan Kokoomuksen valtuustoryhmän päätös, että Tommi Valtonen 
valitaan Vantaan Energia Oy:n hallituksen puheenjohtajaksi vuoden 2015 kevään 
yhtiökokouksessa, tehtiin ryhmässä yksimielisesti. En siis ollut Valtosta ajamassa tehtävään. 
Viittaan tältä osin myös Vantaan Kokoomuksen antamaan tiedotteeseen. 

- Joosua Missio: Joosua Missio on vantaalainen yhdistys, joka tekee myös Vantaan kaupungin 
arvojen mukaisesti erittäin tärkeää työtä syrjäytyneiden vantaalaisten hyväksi. Vantaan vapaa-ajan 
lautakunnassa oli käsiteltävänä kyseisen yhdistyksen toiminta-avustus, jonka turvin yhdistys 
pystyy organisoimaan ruoka-avun jakamista vantaalaisille vähävaraisille ihmisille. 
Apulaiskaupunginjohtajan esitys lautakunnalle oli, että avustus myönnetään. Lautakunta ei 
käsittelyssään päätynyt virkamiesesityksen kannalle. Kuultuani lautakunnassa asiasta käydystä 
keskustelusta ja puhuttuani asiasta esityksen tehneen apulaiskaupunginjohtajan sekä yhdistyksen 
edustajan kanssa, päätin käyttää kaupunginhallituksen puheenjohtajana otto-oikeuttani ja siirsin 
asian käsittelyn kaupunginhallituksen ratkaistavaksi. Kaupunginhallitus päätti asian sittemmin 
apulaiskaupunginjohtajan alkuperäisen esityksen mukaisesti, eli hyväksyi kyseisen toiminta-
avustuksen. Korostan, että otto-oikeustapauksissakin asia esitellään virkavastuulla 
kaupunginhallitukselle. Tässä tapauksessa esittelijä ei muuttanut alkuperäistä esitystään, mikä 
siten oli kaupunginhallituksen käsittelyn pohjana. Yhdistyksen aktiivi on Tommi Valtosen veli, sen
myös tiesin samoin kuin monet muutkin kaupunginhallituksen jäsenet. Kaupunginhallituksen 
kokouksen alussa kysyin kaupungin lakimieheltä, voiko ystävän sukulaisen toiminta yhdistyksessä
aiheuttaa jääviysongelman. Hän katsoi, että sen perusteella en ole jäävi asiaa käsittelemään. Olin 
myös itse samaa mieltä. Katson, että yleishyödyllistä ja voittoa tavoittelemattoman yhdistyksen 
toimintaa koskevassa päätöksessä en ole voinut olla jäävi, koska minä itse eikä lähipiirini toimi 
yhdistyksessä, eikä mitenkään hyödy yhdistyksen toiminnasta. Kun vielä tarkistin asian 
lakimieheltä, katson toimineeni vähintäänkin asian edellyttämällä huolellisuudella päättäessäni 
käyttää otto-oikeutta. Sittemmin kaupunginhallitus teki myönteisen päätöksen ruoka-avun 
jakamisen mahdollistavasta toiminta-avustuksesta, joka siis edelleen tapahtui virkamiesesittelyn 
mukaisesti.

- Länsi-Vantaan Urheilutalon remontti: Uutisessa mainitusta Länsi-Vantaan Urheilutalon remontista
kuulin vasta sen myötä kun MTV:n toimittaja oli asiaa tammikuussa selvitellyt. En ole ollut asiaan



mitenkään vaikuttamassa. Aihekokonaisuuteen liittyen toivon apulaiskaupunginjohtaja Martti 
Lipposen antavan asiasta suullisen selvityksen kokouksessa.

- Vantaan kaupungin kilpailutukset: En ole koskaan ollut käsittelemässä Takuusähkö Oy:n 
kilpailutusasioita missään Vantaan toimielimessä. Vantaan kaupunki on myös kiistänyt omassa 
tiedotteessaan syytökset Takuusähkö Oy:n suosimisesta. Kaupungin toimitilojen 
rakennuttamisesta ja ylläpidosta vastaa tilakeskus, joka kilpailuttaa hankintalain mukaisesti kaikki 
uudisrakennus- ja peruskorjaushankkeisiin liittyvät isommat urakat. Tilakeskus vastaa niin ikään 
myös puitesopimusten kilpailuttamisesta. Takuusähkön urakka- ja puitesopimustarjoukset ovat 
olleet hankintakilpailuista päätettäessä samalla viivalla kaikkien muiden tarjoajien kanssa ja 
päätökset on tehty alimman tarjoushinnan mukaan. Lisäksi lienee MTV:n jutussa valittujen 
painotusten vuoksi hyvä todeta, että Takuusähkö Oy on ollut Vantaan kaupungin 
puitesopimustoimittaja ja kumppani urakoissa vuodesta 1997 lukien, eli jo vuosia ennen minun ja 
Valtosen ystävyyden alkua.

- Pihasaunan talkoista: Rakensin kotipihallemme pihasaunan kesällä 2008. Kuten todettua, Tommi 
Valtonen oli yksityishenkilönä auttamassa saunarakennustyömaallamme. Tommi teki saunallamme
sähkötöitä ja myös neuvoi minua tekemään niitä tehtäviä, joita saan tehdä. Minä puolestani olen 
auttanut hänen kotiinsa liittyvissä remonteissa, esimerkiksi viime vuonna, jolloin heidän kotonaan 
tehtiin iso remontti. Palkkioksi Valtonen ei ole pyytänyt eikä saanut talkoista mitään ja näiden 
vastikkeettomien talkootöiden arvo on ollut reilusti vähemmän kuin mitä julkisuudessa on esitetty.
Tällaisia talkootöitä ei myöskään verohallinnon ohjeiden mukaan pidetä veronalaisina etuina. 

- Pihasaunan rakennusluvasta: Saunan rakennuslupaan olen saanut jatkoluvan ja lopputarkastus 
tullaan tekemään tämän kuun aikana.
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